
Belang veehouderij boven leefomgeving 

GroenLinks heeft vorig jaar tegen de uitgangspunten van het Bestemmingsplan 
Buitengebied gestemd. We vinden dat er teveel ruimte wordt geboden aan 
intensieve veehouderijen om uit te breiden. Daarbij wordt geen rekening 
gehouden met de gezondheid en leefomgeving van de inwoners van de gemeente 
Doetinchem.  
Om de milieugevolgen van een groot project of een activiteit in beeld te brengen, is 
de gemeente verplicht om een milieueffectrapportage (MER) op te laten stellen. Uit 
de MER voor het Bestemmingsplan Buitengebied is naar voren gekomen dat 
uitbreiding van veehouderij in de gemeente Doetinchem kan leiden tot afzetting 
van stikstof op gevoelige natuurgebieden. Dit betekent dat uitbreiding van 
(intensieve) veehouderij niet mogelijk is op grond van de Natuurbeschermingswet. 
De Raad van State heeft eerder uitspraken gedaan waaruit blijkt dat in een 
bestemmingsplan de maximale mogelijkheden moeten worden benut om de 
toename van stikstof op gevoelige natuurgebieden uit te sluiten. De gemeenteraad 
moet hier dus zorg voor dragen om zo te voorkomen dat de Raad van State een 
bestemmingsplan vernietigd zoals in de gemeente Bronckhorst al is gebeurd. 
Om te voldoen aan de uitkomst van de MER heeft het college een voorstel 
opgesteld met verschillende keuzemogelijkheden. Daarbij adviseerde het college 
de gemeenteraad om te kiezen voor een variant waarbij pas over twee jaar de 
omschakeling van niet-intensieve veehouderij naar intensieve veehouderij wordt 
uitgesloten. Dit biedt elk bedrijf met een agrarische bestemming de mogelijkheid 
om de komende twee jaar nog om te schakelen naar een intensieve veehouderij. 
Om dat te voorkomen heeft GroenLinks samen met D66 een amendement 
ingediend dat ook werd ondersteund door de SP. De wethouder ontraadde het 
amendement omdat het niet haalbaar zou zijn. Een verbazingwekkende reactie 
omdat dit één van de keuzemogelijkheden uit het eigen voorstel van het college 
betrof. Het was duidelijk dat de coalitie de rijen had gesloten. Er werd niet eens 
gereageerd op het amendement en het voorstel was zelfs als een hamerstuk 
geagendeerd. De fracties van de PvdA, de VVD en het CDA vinden het milieu en de 
gezondheid en leefomgeving van inwoners schijnbaar niet belangrijk genoeg om te 
bespreken. Het definitieve Bestemmingsplan Buitengebied wordt in  de 
raadsvergadering van 18 juli besproken. 
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Wonen in de marge 

In regionaal verband heeft de gemeente 
Doetinchem afgesproken om voor 2014 
een sluitend plan te maken voor de 
huisvesting van daklozen en overlast-
gevers. Inmiddels is een aantal 
voorzieningen gerealiseerd, maar er zijn 
nog steeds mensen die niet in deze 
voorzieningen passen. Deze mensen zijn 
al vaak geschorst door zorginstellingen 
en het lukt moeilijk hen in een traject te 
plaatsen. Ze hebben behoefte aan rust 
en stabiliteit en zijn vanwege het 
voorzieningenniveau sterk gebonden 
aan (het centrum van) Doetinchem. Het 
gaat om een groep van vijf tot tien 
personen, voornamelijk alleenstaande 

volwassenen.  
Het college heeft in februari inwoners, 
dorps- en wijkraden, instellingen en 
bedrijven uitgenodigd voor een 
bijeenkomst om mee te denken over de 
huisvesting van deze moeilijk te plaatsen 
medeburgers. Op 25 april werd de 
startnotitie kaderstelling voor wonen in 
de marge voorgelegd aan de 
gemeenteraad. GroenLinks gaf de 
wethouder het advies om bij het 
zoeken naar een geschikte locatie in 
eerste instantie te kijken naar 
leegstaande gemeentelijke 
eigendommen en andere panden, zoals 
kantoren, scholen en misschien wel 
kerken. Door hier gebruik van te maken 
is het misschien mogelijk om te kiezen 

voor twee locaties verspreid over 
Doetinchem en zo de groep klein te 
houden met maximaal vijf personen.  
De noodzaak van een voorziening voor 
deze mensen staat als een paal boven 
water en het laat al veel te lang op zich 
wachten. Dat is ook te danken aan de 
drie coalitiepartijen die elk besluit van 
het college op dit gebied vooraf willen 
controleren: nota bene hun eigen 
college! GroenLinks heeft voorgesteld 
om als gemeenteraad kaders vast te 
stellen waaraan een locatie precies 
moet voldoen. Daarna ligt de uitvoering 
waar deze thuishoort; bij het college. 
De gemeenteraad kan in zijn 
controlerende taak het college te allen 
tijde terugfluiten. Het is frappant dat 
vooral de coalitiepartijen schijnbaar op 
voorhand al zo weinig vertrouwen in de 
uitvoering van het college hebben...   
Iedere locatie zal wellicht weerstand 
oproepen bij inwoners omdat er kans is 
dat er overlast ontstaat. De gemeente-
raad moet echter verschillende 
belangen afwegen en zal in deze 
situatie zijn rug recht moeten houden. 
Ook deze  mensen hebben recht op een 
plek in onze samenleving. 

Initiatieven uit de samenleving 

In 2011 heeft GroenLinks een tegen-
begroting opgesteld om de begroting 
van het college socialer te maken. Een 
onderdeel van onze tegenbegroting was 
het cWc fonds. Het doel van dit fonds is 
om ruimte te geven aan initiatieven 
vanuit de samenleving met creatieve 
ideeën en niet alledaagse oplossingen 
voor maatschappelijke problemen. 
Daarbij valt te denken aan werkzaam-
heden ten nutte van de samenleving, 
uitgevoerd door vrijwilligers en mensen 
die een achterstand hebben op de 
arbeidsmarkt. Het initiatief van Groen 
Links werd raadsbreed ondersteund en 
het college kreeg de opdracht om met 
een uitgewerkt voorstel naar de raad te 
komen. Een opdracht die het college 
helaas niet heeft opgepakt, met als 
gevolg dat we een jaar later geen stap 
verder waren. Daarom werd er een 
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raadswerkgroep samengesteld om het 
initiatief verder uit te werken.  
Een meerderheid van de raadswerk-
groep stelde voor om de naam van het 
fonds in Naoberfonds te veranderen. 
Een naam waar we niet erg enthousiast 
van werden vanwege de associatie met 
naoberschap. Naoberschap wordt de 
laatste tijd ten onrechte door de politiek 
gebruikt als een toverwoord om bezuini-
gingen binnen het sociaal domein op te 
vangen. Omdat er eindelijk een uitge-
werkt voorstel voorlag, vonden we de 
naam echter ondergeschikt aan het doel.  
Veel initiatieven vanuit de samenleving 
stranden op de bureaucratie en regel-
druk van de overheid. Wil je inwoners, 
maatschappelijke organisaties en 
bedrijven de kans geven om hun rol te 
pakken, moet je als gemeente dus 
bereid zijn een stapje terug te doen. De 
regie voor het Naoberfonds komt daar-
om in handen van De Doetinchemse 
Uitdaging. Deze stichting verbindt 
bedrijven en maatschappelijke organi-
saties om gezamenlijk een bijdrage te 
leveren aan het verbeteren van de 
leefkwaliteit van mensen in de 
gemeente Doetinchem. Als u (of uw 
buren of uw dorp) een goed idee of 
initiatief heeft waardoor mensen die nu 
niet actief zijn in actie kunnen komen en 
het resultaat de gemeente Doetinchem 
mooier, beter of socialer maakt, dien uw 
plan in bij de Doetinchemse Uitdaging! 
www.doetinchemseuitdaging.nl 

Gemeente als projectontwikkelaar 

In de raadsvergadering van 25 april 
stond de tussenrapportage gepland van 
de taskforce. Deze ambtelijke club stuurt 
bij op de grondexploitaties om te 
proberen de verliezen zoveel mogelijk te 
beperken.  De gemeente Doetinchem 
heeft veel gronden in bezit die niet 
bebouwd worden omdat er geen 
belangstelling voor is. De gemeente 
heeft echter al wel kosten gemaakt voor 
de verwerving en het bouwrijp maken 
van de grond. Deze middelen worden 
geleend en/of uit eigen vermogen 
gehaald en moeten weer worden 
terugbetaald met rente. Nu de grond 
niet wordt verkocht zullen er grote 
tekorten ontstaan. Voor deze te 
verwachten tekorten is vanaf 2011 al 
bijna € 30 miljoen gereserveerd. En dat 
is nog steeds niet genoeg! 
Als je het rapport van de taskforce 
leest, lijkt het alsof de gemeente zelf 
projectontwikkelaar is. En eigenlijk is 

dat ook zo; de gemeente concurreert 
met de echte(!) ontwikkelaars om wie 
het meest van zijn plannen kan 
realiseren. Zo zijn er plannen gemaakt 
voor 2800 nieuwe woningen in 
Doetinchem, terwijl er eigenlijk maar 
een behoefte zal zijn aan zo'n 2000 
woningen. Het college denkt dat de 
marktpartijen dat tekort wel zullen 
oplossen en de gemeente zijn gehele 
planning zal kunnen realiseren, 
weliswaar over een langere termijn 
uitgespreid dan oorspronkelijk verwacht. 
Een treffend voorbeeld is het gebied 
tussen de Missetstraat en de Oude IJssel. 
Daar zijn veel woningen gepland, maar 
de vraag is of die er ooit zullen komen.  
Als GroenLinks fractie hebben we 
twijfels over de haalbaarheid hiervan. 
Het college en de coalitiepartijen 
blijven allergisch reageren op het 
woord krimp, maar dat is wel de 
situatie waarin we verkeren. Door de 
feiten te negeren blijven ze zichzelf rijk 
rekenen. De bijdrage van GroenLinks 
tijdens de raadsvergadering was dan 
ook kritisch; we missen een reëel 
perspectief voor de toekomst. 
De wethouder beëindigde zijn bijdrage in 
de beeldvormende raad met de 
opmerking dat we nu wel op de bodem 
terecht waren gekomen wat betreft de 
financiële risico’s. Er is nog een extra 
tekort van € 6 miljoen, maar slechter kan 
het volgens hem niet. We vragen het ons 
af. Ook bij het bedrijventerrein A18 blijft 
het college optimistisch terwijl er geen 

bedrijf bij komt. We kunnen niet veel 
anders dan het verloop scherp te blijven 
volgen, maar de ondertoon dat het al 
wel beter gaat, geloven we niet. We 
hebben voorgesteld om € 15 miljoen  te 
reserveren om de te verwachten gaten 
te dichten. Dit zijn eigenlijk middelen 
die het college in wil zetten voor 
prestige projecten zoals de oostelijke 
randweg. Het voorstel vond geen 
gehoor want, net zoals onlangs bij de 
nieuwe brandweerkazerne, gaat dit 
college onverdroten door om, met 
steun van PvdA, CDA en VVD, nog meer 
tekorten op te bouwen. En dat terwijl er 
grote tekorten op het sociale domein 
staan aan te komen door de 
bezuinigingen van het kabinet! 

  

Kap-sones 

Naar aanleiding van een motie van GroenLinks heeft wethouder Drenth op 18 
november 2010 met de gemeenteraad afgesproken dat de bomen op het 
bedrijventerrein A18 pas zullen worden gekapt op het moment dat een bedrijf, 
dat een kavel verwerft, aangeeft dat zij de bomen op dat terrein gekapt wil 
hebben. Tot die tijd draagt het college er zorg voor dat alle bomen op het 
bedrijventerrein blijven staan. De gemeente Doetinchem heeft onlangs echter 
opnieuw een kapvergunning aangevraagd om alle bomen op het bedrijven-
terrein te kappen. 
GroenLinks vroeg aan het college hoe deze aanvraag zich verhoudt met de 
toezegging van de wethouder. De wethouder meldde dat er tot 31 juli 2013 geen 
bomen gekapt worden conform de gemaakte afspraak. Hij wil voor die tijd met 
de raad bespreken hoe verder om te gaan met deze afspraak omdat 
kapvergunningen na een bepaalde tijd verlopen en opnieuw aangevraagd 
moeten worden. Boeiend is het feit dat de ambtenaren stellen dat de bomen 
het vestigen van bedrijven in de weg zou staan. Gelooft u dat voor bedrijven 
een kale vlakte een wervend perspectief is, terwijl dit een duurzaam en groen 
bedrijventerrein zou moeten worden? 
De 'kap-sones' van de gemeente Doetinchem blijkt wel uit de boete van € 4.000,- 
die ze heeft gekregen voor de illegale kap van een perceel bomen aan de 
Weemstraat in Wehl. Volgens burgemeester Kaiser kun je van een fout leren en 
is dit eens, maar nooit weer. GroenLinks gaf aan dat dit misschien de eerste keer 
was dat de gemeente Doetinchem een boete kreeg, maar dat het zeker niet de 
eerste keer was dat er door de gemeente illegaal werd gekapt. 
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